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Abstract (en)
The blade ring has a radially inward facing outer surface and a radially outward facing inner surface, where the outer surface is arranged on an outer
ring and the inner surface is arranged on an inner ring. The surfaces are arranged concentrically and parallel to each other and limit an annular flow
channel (4) tapering in the main flow direction of the axial turbomachine (1). An adjusting shovel (7) is arranged in parallely displaceable manner to
a surface line of one of the surfaces in flow channel by a guide unit. An independent claim is included for a method for adjusting absorption ability of
a blade ring.

Abstract (de)
Ein Schaufelkranz für eine Axialturbomaschine (1) weist eine an einem Außenring (24) angeordnete, radial nach innen gewandte Außenfläche
(2) und eine an einem Innenring (23) angeordnete, radial nach außen gewandte Innenfläche (3), welche einen ringförmigen und sich in der
Hauptströmungsrichtung (17) der Axialturbomaschine (1) verjüngenden Strömungskanal (4) begrenzen und konzentrisch sowie parallel zueinander
angeordnet sind, sowie mindestens eine Justierschaufel (7) auf, die im Strömungskanal (4) mittels einer Führungseinrichtung (14, 15) zu einer
Mantellinie (6) einer der Flächen (2, 3) parallel verschiebbar angeordnet und an mindestens einem der Ringe (23, 24) in einer vorherbestimmten
Position feststellbar ist.
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